

# 興大人文學報

第五十期

中華民國一〇二年三月出版

## 目 錄

### 主題論文：跨文化言談行為比較

- Compliment Exchanges in Taiwan TV Programs  
臺灣電視節目之讚美行為探討…………… 陳泱璉 何德華 · 1
- Cultural Influences on the Responses to Indirect Complaints  
間接抱怨反應行為跨文化影響之研究…………… 余明忠 · 25
- Internal Modifications in Apology Realization:  
A Need for a Multi-leveled Categorization  
言談行為研究中多層分析之必要性—以道歉語行之內部修飾語為例  
…………… 林玉惠 何博欽 · 63
- Politeness of Japanese Learners in Cross-Cultural Mandarin Classrooms  
跨文化華語課室日籍學習者禮貌言談行為之研究…………… 陳春美 · 113

### 一般論文

- 《水滸傳》英雄的求生與再生—以女性為切入點…………… 徐培晃 · 143
- 臺灣傳統文人林玉書之詞作探析…………… 李名媛 · 171
- 小說家之外的孟瑤  
—從「女性散文」與「孟瑤三史」論其文學史定位…………… 羅秀美 · 197
- 從分身到重複—黑澤清的《分身》與高達的《新浪潮》…………… 應 雄 · 241
- On the Connection of the Cults of Historical Persons and Baojuan Storytelling:  
with *Baojuan of Small King of Thousand Sages* of the Changshu Area of  
Jiangsu Province as an Example  
論歷史人物崇拜與寶卷講唱的關係  
—以中國江蘇省常熟縣的《千聖小王寶卷》為例…………… 白若思 · 265

### 附錄

- 徵稿簡約
- 撰稿格式

# Chung Hsing Journal of the Humanities

Vol. 50

March 2013

## Articles

### Special Issue: Speech Acts Across Cultures

- Yang-lien Chen** Compliment Exchanges in Taiwan TV Programs ..... 1  
**Victoria Rau**  
**Ming-chung Yu** Cultural Influences on the Responses to Indirect Complaints ..... 25
- Yuh-huey Lin** Internal Modifications in Apology Realization:  
**Po-chin Ho** A Need for a Multi-leveled Categorization ..... 63
- Chun-mei Chen** Politeness of Japanese Learners in Cross-Cultural Mandarin  
Classrooms ..... 113

### Literary and Cultural Criticism

- Pei-huang Hsu** The Trials of Heroes: the Female Figures in the Novel *Water Margin* ..... 143
- Ming-yuan Li** The Research of the Ci Written by Lin Yu-Shu ..... 171
- Hsiu-mei Lo** Addition to Novelist Identity Outside Meng Yao: from “Feminine Prose”  
and “Meng Yao’s Three Historical Works” on the Positioning of Literary  
History ..... 197
- Xiong Ying** Toward Repetition without Double: Kiyoshi Kurosawa’s *Doppelganger*  
and Jean-Luc Godard’s *Nouvelle Vague* ..... 241
- Rostislav Berezkin** On the Connection of the Cults of Historical Persons and  
Baojuan Storytelling: with *Baojuan of Small King of  
Thousand Sages of the Changshu Area of Jiangsu  
Province As an Example* ..... 265

## Appendices

Notice to contributors

Style sheet